



JUGENDFACHSEMINAR

Youth and Protest in the U.S.

In Zusammenarbeit mit der Hessischen Landeszentrale für politische Bildung und der Atlantischen Akademie Rheinland-Pfalz.

Für Jugendliche und junge Erwachsene zwischen 16 und 20 Jahren aus Hessen und Rheinland-Pfalz.

20. November 2021 via ZOOM

Young people have been protesting against gun violence and demanding more comprehensive gun regulations for years now - a strenuous effort with hard earned progress in some respects.

At the same time, the Sunrise Movement - which is similar in some ways to the Fridays for Future movement in Germany - has been pushed forward due to adolescents and young adults.

Young voices are also prominent in the Black Lives Matter movement and illustrate the fact that younger Americans are not disengaged, Gen Z is demanding a place at the table! Oftentimes outside of established political party structures, they raise their voices and concerns on a variety of topics, on the streets as well as in the digital sphere.

This seminar will take a look at the history of protest and activism in the United States and aims to highlight the similar and different challenges and opportunities for young people to get involved in political activism - on both sides of the Atlantic.

We're looking forward to discussing these developments in the context of their political structures and societies with a group of interested students!

REFERIERENDE

Maisie Brown

Maisie Brown ist eine junge Aktivistin der US-Bürgerrechtsbewegung aus Mississippi.

Juan Heidemann

Juan Heidemann ist aktiv bei Fridays for Future in Mainz/Rheinland-Pfalz sowie auf Bundesebene.

Dr. Nicole Hirschfelder

Dr. Nicole Hirschfelder ist Associate Professor für amerikanische Kultur und Literatur an der Eberhard Karls Universität Tübingen. Zu ihren Forschungsschwerpunkten zählt u.a. die amerikanische Bürgerrechtsbewegung.

Dieses Seminar findet in Kooperation mit der Atlantischen Akademie Rheinland-Pfalz und der Hessischen Landeszentrale für politische Bildung statt.

Die FNA ist Mitglied der Gesellschaft der Europäischen Akademien e.V.



Timeline:



Saturday, November 20th

10.30 am

Welcome Remarks

Your hosts will kick off the event and you can ask questions!

11.00 am – 12.00 pm

Activism in the History of the United States

Dr. Nicole Hirschfelder, Associate Professor for American Culture and Literature, University of Tübingen

12.00 pm – 12.30 pm

Q&A on Dr. Hirschfelder's Talk

12.30 pm – 1.30 pm

Break

1.30 pm – 2.15 pm

Fridays for Future – German Insights.

In Conversation with: Juan Heidemann

2.15 pm – 3 pm

Black Lives Matter – American Insights.

In Conversation with: Maisie Brown

3 pm – 3.15 pm

Break

3.15 pm – 4 pm

Challenges and Opportunities in Political Activism – in the Digital Sphere and Beyond

(Group Workshops / Final Discussion)

4 pm – 4.30 pm

Final Remarks and Evaluation of the Seminar

4.30 pm

End of the Seminar

WBZ

FRIDTJOF-NANSEN-AKADEMIE
für politische Bildung
im Weiterbildungszentrum
Ingelheim

JUGENDFACHSEMINAR

Youth and Protest in the U.S.

ORGANISATORISCHES

Die Seminarsprache ist Englisch, daher sind gute englische Sprachkenntnisse Voraussetzung. Das Seminar findet online statt.

Programmänderungen vorbehalten.

SEMINARLEITUNG

Maren Schulz

Weiterbildungszentrum Ingelheim

Daniel Baumgärtner

Hessische Landeszentrale für politische Bildung

Sarah Wagner

Atlantische Akademie Rheinland-Pfalz e.V.

ANMELDUNG

Die Teilnehmendenzahl ist begrenzt, daher bitte rechtzeitig anmelden.

Anmeldeschluss: 15. November 2021

Pro Schule können maximal zwei Schüler:innen teilnehmen.

Minderjährige Teilnehmende benötigen für ihre Anmeldung auch eine Einverständniserklärung der Erziehungsberechtigten.

Das entsprechende Formular kann [hier](#) oder unter dem unten stehenden Link heruntergeladen werden.

Die Teilnahme ist kostenlos.

Fridtjof-Nansen-Akademie für politische Bildung
im Weiterbildungszentrum Ingelheim

Anmeldung hier:

<https://www.wbz-ingelheim.de/>

[fridtjof-nansen-akademie/veranstaltungen/](https://www.wbz-ingelheim.de/fridtjof-nansen-akademie/veranstaltungen/)

[online-jugendfachseminar-youth-and-protest-in-the-us/](https://www.wbz-ingelheim.de/online-jugendfachseminar-youth-and-protest-in-the-us/)